



## **Partner Program — Wednesday, September 16, 2026**

9:30 a.m.: Departure from the Québec City Convention Centre/Hilton .

9h55 a.m.: Arrival at Wendake

10:00 a.m.: Star of the Tour ([Guided Tour - Site Traditionnel Huron Onhoüa Chetek8e](#))

The guided tour consists of :

- Visit of the Long House (Wendat's traditional housing). Presentation of the Wendat's way of life.
- Visit of the smokehouse and the fish and meat dryer. Comments on methods of food preservation.
- Visit of the sweat lodge. Presentation on purification techniques used by our ancestors.
- We make a stop at our giant tee-pee. Informations about the way of life of Indigenous peoples from different Nations.
- Presentation on traditional means of transportation and on the making of canoes and snowshoes. Visitors are invited to take a seat in large canoes to listen to the guide.
- Presentation on the present life of the Wendats in the community of Wendake.

12:00 p.m.: End of the tour

12h05 p.m.: Departure for La Traite restaurant, Musée Huron-Wendat, 15 Pl. de la Rencontre, Wendake, QC G0A 4V0

12:15 p.m.: Lunch at La Traite restaurant in Wendake (Not include in the price)

13:30 p.m.: End of the lunch

13:40 p.m.: Départure to Convention Centre/Hilton

14:10 p.m. Arrival at the Convention Centre/Hilton

*Times and locations are subject to change*



## Programme accompagnants.es : Le mercredi 16 septembre 2026 (**en anglais seulement**)

9 h 30 : Départ du Centre des congrès de Québec/Hilton.

9 h 55 : Arrivée à Wendake

10 h 00 : Début de la visite (visite guidée - Site traditionnel huron Onhoüa Chetek8e)

La visite guidée comprend :

- Visite de la maison longue (habitation traditionnelle des Wendats). Présentation du mode de vie des Wendats.
- Visite du fumoir et du séchoir à poisson et à viande. Explications sur les méthodes de conservation des aliments.
- Visite de la suerie. Présentation des techniques de purification utilisées par nos ancêtres.
- Nous faisons une halte à notre grand tipi. Informations sur le mode de vie des peuples autochtones de différentes nations.
- Présentation des moyens de transport traditionnels et de la fabrication des canoës et des raquettes. Les visiteurs sont invités à prendre place dans de grands canoës pour écouter le guide.
- Présentation de la vie actuelle des Wendats dans la communauté de Wendake.

12 h 00: Fin de la visite

12 h 15 : Dîner au restaurant La Traite à Wendake (non compris dans le prix)

13 h 30 : Fin du dîner

13 h 40 : Transfert en autobus vers le Centre des congrès/Hilton

14 h 10 : Arrivée au Centre des congrès/Hilton

Les heures et les lieux pourraient varier